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Vidlák 12 července, 2024

Nedělejte to blbě!
web.litterate.cz/nedelejte-to-blbe

Víte, co bylo nejhorší politické spojení dvou stran
v našich moderních dějinách? Opoziční smlouva.
Vznikla z toho vláda, která vyvedla zemi z
bankovní krize (za strašnou cenu), zvládla
dostavět Temelín (Rakušani přestali protestovat a
házet tomu klacky pod nohy), poradila si z
povodněmi (ještě jsme měli ženisty) a oba
předsedové stran se stali prezidenty. Byla to jedna
z mála vlád, která u nás dokončila celé funkční
období.

Ovšem ve smýšlení lidí to zanechalo šílenou hlubokou brázdu.
Stejně zničující vliv to mělo i na politickou kulturu v zemi. Můj
blogerský guru – Vlk, od té doby prostě neměl rád ani Klause ani
Zemana. Proč? Protože Zeman mluvil v kampani o spálené zemi a
Klaus zase v kampani mobilizoval proti levičákům. Oba svým
voličům vysvětlovali, že ten druhý je naprostý arcilotr, kterého je
třeba zadupat do země, protože pokud nebude zničen, on zničí naši
zemi.

https://web.litterate.cz/nedelejte-to-blbe/
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Naštěstí tehdy ještě nehrál roli internet, lidi nežili v uzavřených
sociálních bublinách a celá ta předvolební bitva se táhla relativně
krátkou dobu. Ale přesto ovlivňovala politické smýšlení lidí ještě
minimálně dalších deset let, možná i déle. Klausův a Zemanův
přímočarý pragmatismus byl tak brutální, že ho po dalších volbách
už ČSSD se Špidlou nezopakovala a raději udělala blbou vládu s
Lidovci, která vyprodukovala Grosse, pak Paroubka a nakonec
zařídila, že se Sociální demokraté oteplili, ozelenili a vykastrovali. Já
vím, byl to dlouhý proces, ale na jeho začátku byla oposmlouva.

ODS nedopadla o nic lépe. Dala si dvě debilní vlády, z nichž ani
jedna nedokončila mandát, chlap s gulama skončil se ztopořeným
pérem, Nečas lízal boty svojí domině a díky tomu vznikl Babiš, který
si nakonec všechny namazal na chleba, i když to není právě prototyp
charismatického řečníka a lamače dívčích srdcí.

Z hlediska České republiky to tenkrát nebylo špatné spojení, ale z
hlediska politického to byla katastrofa, která se už nenapravila a
nijak to nezachránil ani ten fíkový list, že nešlo o koalici. Ona to
koalice byla, jen to tak nepojmenovali.

Proč to celé píšu…

V uplynulých dvou letech jsme často mluvili o spojování. Že je nutné,
aby se pronárodní strany spojily do široké koalice, aby znovu
nepropadl milion hlasů. Sám jsem se v tom hodně angažoval. První
demonstrace byla nadějným příslibem. Na stejném pódiu stálo
několik stran z různých částí politického spektra i politicky
neangažované osobnosti. Pak se to rozhádalo a velká koalice byla
stále nereálnější. Tož dobře, lidský život je nedokonalý, co
naděláme. Viděl jsem tedy nadějialespoň v tom, že by si z toho
milionu hlasů velkou část vezme Jindra Rajchl a strana PRO a viděl
jsem tu naději přesně do chvíle, než angažovali Haška, Drbohlava,
Růžičku a další dinosaury.
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Pak už byly volby a všichni se začali předvolebně vymezovat proti
ostatním, protože tak se to v kampani dělá.

Každá opoziční strana sice bojuje proti Pětikolce, ale ve skutečnosti
od ní přeběhne je velmi málo voličů. Když je někdo přesvědčený
liberál, tak se ani kvůli tragickému Fialovi nestane voličem SPD. Fakt
ne. Aby místo ODS lidé volili vás, musíte se stát alespoň trochu
takovou ODS. Pokud nechcete naopak přijít o svoje voliče, musíte to
rozkročení dělat opatrně a jde to jen do nějaké míry. V praxi je to tak,
že od ODS někdo odejde k Babišovi, který se zaklíná tím, jak je
proukrajinský a protiruský, i když je za mír. A od Babiše někdo zase
odejde ke STAČILO! protože Babišovi jeho řeči o míru nevěří. Ve
volební kampani se bojuje o hlasy s těmi stranami, které mají
podobný volební program, tedy, se kterými máte průnik voličů!

Funkční koaliční spojení je možné jen mezi stranami, které si ještě
navzájem nic neudělaly. Jako třeba Přísaha s Motoristy. Ti na sebe v
žádné kampani nenarazili, neurazilli se, nepohádali se a
nemobilizovali svoje voliče proti sobě. Jejich šéfové nemají důvod se
nenávidět. Proto to zafungovalo, i když spojení policajta a řidiče není
logické. Nebo jako ve STAČILO! Ti si navzájem v předešlých letech
nijak neuškodili, nemobilizovali proti sobě, nenadávali si,
neobviňovali se za luxování voličů a nevyhazovali se navzájem z
pozic.

Funkční spojení stran mohlo být před dvěma roky. Když vedle sebe
na demonstračním pódiu stáli Svobodní, PRO, KSČM a Trikolora.
SPD se už tehdy vymezovala… brali to, jako útok na svoje voliče. A
měli vlastně pravdu. Ale tehdy bylo možné udělat funkční koalici,
kterou by voliči ocenili. Kdy toto okno skončilo? V den zahájení
předvolební kampaně. Od toho dne se všichni lídři museli začít
vymezovat proti své konkurenci a vysvětlovat voličům, že my jsme ti
dobří a oni jsou ti špatní a jen naprostý idiot by je volil.
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Proto nefungovala koalice SPD, Trikolory a Macha… Oni si totiž už v
přechozích volbách navzájem hodně uškodili, vymezili se proti sobě
a vysvětlili svým voličům, že ten druhý je gauner, podnikatelský
projekt, zrádce… internet si kurňa pamatuje a voliči také. Pak se
pragmaticky sešli, podali si ruce a mysleli si, že to voliči hladce
vezmou. Nevezmou, protože ještě nedávno jim jejich místní politruci
vysvětlovali, že Okamurovi jde jen o koryto nebo že Majerová je na
peníze.

Generálové nahoře se dohodli a ti dole čumí jako vrány, že včerejší
nepřítel je vlastně přítel. Včera jsme říkali: „bijte je!“ Dneska říkáme,
že jsme překonali všechny rozpory a vy byste teda jako měli také.
Sice jste ještě včera psali odvážné statusy na fejsbůku, jaký je
Okamura debil nebo jaký je Rajchl zmetek, ale od zítřka budete psát,
že jsou nadějí vlastnecké scény…

Prostě považujete voliče za idioty.

Teď si k tomu vezměte mobilizační potenciál sociálních sítí. Před
dvaceti lety voliči žili politikou měsíc před volbami. Dneska žijí
politikou tak nějak průběžně pořád. Kdysi to byli „jen“ voliči, dneska
jsou fanklub. A najednou, z ničeho nic se po voličích chce, aby
přepnuli myšlení, zapomněli na to, že včera byl Rajchl polofašounek
(řekl o něm Hašek) a začali ho volit. Včera byl Okamura fašista (řekl
o něm Mach), sice jsme vás, voliče, tři roky masírovali, že to tak je,
ale pak jsme si to pragmaticky rozmysleli, takže si všichni udělejte
lobotomii, zapomeňte, co jsme vám o Machovi říkali a pěkně ho
volte.

Kurňa tak dlouho jsou v politice a myslí si, že to zafunguje.

Internet je plný invektiv Okamury proti Majerové, Majerové proti
Rajchlovi, Rajchla proti Majerové, apod, apod. Hezkým dokladem je
Tereza Hyťhová. Ta odešla od SPD, protože podle ní to byl
Okamurův podnikatelský projekt a vstoupila do Trikolory. Pak se
Trikolora spojila s SPD a Hyťhová šla k PRO. Teď se PRO spojilo s
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SPD… Ty invektivy jsou víceméně normální, protože když se
nebudete vymezovat, tak voliče neseženete, ale když to před
volbami uděláte, tak se nemůžete mýrnyx týrnyx vzápětí po volbách
spojit. To je brutální ukázka papalášké arogance a naprosté ignorace
voličů. To můžete udělat, když skládáte vládu a máte čtyři roky na to,
ukázat voličům, že to byl dobrý nápad. A nemusí to vyjít… ODS teď
má ze své SPOLUkoalice těžký bolehlav a to proti sobě nijak
dramaticky nevystupovali a všichni bok po boku deset let bojovali
proti Babišovi. Ale když jste proti sobě včera před jedněmi volbami
bojovali a dneska se do dalších voleb, které budou za dva měsíce,
spojujete, tak jste naprostí blázni, kteří na to mohou jedině doplatit.

Spojit se všichni mohli, když tenkrát stáli na Václaváku spolu. Do
voleb bylo daleko, bylo možné dva roky voliče přesvědčovat, že tato
koalice má naději na úspěch. Když to nevyšlo, bylo možné udělat
novou stranu a přesvědčovat dva roky voliče, ať se k ní přidají,
protože to bude lepší než ostatní strany. Ale v den, kdy začala
předvolební kampaň, možnost koalic skončila. Psal jsem to tu v zimě
několikrát, že kdo se mohl spojit, ten se spojil a kdo nemohl, ten se
nespojil a k dalšímu spojení už nedojde (Nikdy by mě nenapadlo, že
to udělají teď po volbách, kdy je zároveň před volbami).

Pak se proti sobě všichni v kampani vymezili (Ti napravo víc a
drsněji, protože jich tam bylo hodně a bylo jasné, že na všechny
mandát nezbude), vysvětlili svým voličům, proč jsou všichni ostatní
nevolitelní, pak voliči došli do volebních místností, odvolili…. a co
bylo první vysílání Jindry Rajchla po volbách? „Co jsme si, to jsme si,
v kampani musíme všichni snést nějaký ten bodyček a teď, po
volbách se budeme spojovat.“

A to byla taková pěkná tečka za existencí strany PRO. Hovadina na
entou. Včera jsme voličům říkali, že PRO je jediná záchrana, hlavně
nevolte Okamuru a dneska si s ním podáme ruku na tiskovce,
protože jsme překonali rozpory. A vy, kteří jste na sociálních sítích na
toho druhého podle našeho přání nadávali, vy to nějak smažte, nebo
se s tím smiřte, nějak si to vykomunikujte s okolím, že jste včera
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kamarádům v hospodě tvrdili, že Okamuru neee a Rajchla ano a jen
PRO je jediná záchrana… a dneska už je jediná záchrana Okamura
s Rajchlem dohromady.

Totéž u SPD. Včera bylo PRO jen řízená opozice, kterou založila
BISka, aby odebrala SPD hlasy a dneska s nimi děláme
kamarádšoft. Jen tak, lusknutím prstů. Ale ne, naši voliči fakt nejsou
ovce… Jen tak nějak čekáme, že budou tleskat všemu, že? Včera
tomu, že je Rajchl hajzl, dneska tomu, že spolu uděláme krajské
kandidátky.

Tohle nepochopení voličů je katastrofální průser, který se projeví. Já
chápu, že je nutné se někdy spojit. Ale to je dlouhý komplikovaný
proces, při kterém je třeba voličům trpělivě vysvětlovat, co se
změnilo, je třeba jim ukázat, proč už ten zlý konkurent není zlý a
proč patříme k sobě. Nota bene, když se nemůžeme ani ohánět tím,
že jsme spolu měli úspěšnou vládu, díky které se voliči mají lépe.
Časový faktor se v tomto případě nedá nijak zkrátit.

Když chcete dostat holku do postele, tak to trvá, než se k tomu
prolichotíte. Trvá, než jí vysvětlíte, jaký jste geroj. Můžete to
samozřejmě zkrátit, ale pak se to jmenuje znásilnění a jsou za to
dost tvrdé tresty.

Výsledek v tomto případě bude naprosto předvídatelný. Kvůli
znásilnění voličského myšlení měla desetiprocentní SPD a
tříprocentní Trikolora dohromady šestiprocentní výsledek. Co
myslíte, že se stane teď? Šestiprocentní SPD a Triko +
dvouprocentní PRO budou mít spolu tři procenta. Proč? Protože
ještě před měsícem své voliče varovali, ať si dají na toho druhého
pozor a dneska si padají kolem krku aniž by z toho voliči něco měli.
Jediné, co dostanou, je pocit, že s nimi papaláši jako obvykle
vyjebali. Jediným výsledkem bude voličské přesvědčení, že jde jen o
koryta. Haj hou!
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Takže ještě jednou na závěr… Spojit se mohou ti, kteří se proti sobě
nestavěli, kteří si navzájem nenadávali a kteří nemobilizovali svoje
voliče proti sobě, nemají plný fejsbůk vzájemných urážek a nemají
stranické sjezdy, na kterých ty druhé odsuzovali. Pokud se doteď
hádali a chtějí se přesto spojit, musí tomu předcházet proces jak z
mezinárodní diplomacie s postupným budováním důvěry,
vysvětlováním voličům a postupným sbližováním. Pokud to udělají
takhle naráz, je to znásilnění voliče a volič jim to do nejdelší smrti
nezapomene. Nic na tom nezmění, že se na fejsbůku vždycky najde
pár tisíc lidí, kteří tomu zatleskají. Těchto pár tisíc volby nevyhraje.

Vsadím se, že v PRO tohle Jindrovi poradil Viktorín… A Okamurovi
to nejspíš nakukal sám liberální satan, aby SPD zničil.

Musela by začít ta třetí světová, aby včerejší volební animozity
překryla o milion procent důležitějšími věcmi. To jediné by mohlo
takovému spojení pomoci. Pokud bude pokračovat upocená vláda
Petra Fialy s postupným zhoršováním situace, dopadne to s SPD,
Trikolorou a PRO tragicky. Je mi to líto, ale je to tak.

Přátelé, pokud mě chcete podpořit v mém Vidláckém úsilí, prosím
pošlete dar Institutu českého venkova. Každý, kdo pošle alespoň
350,- Kč, může si na oplátku vyžádat knihy, trička, samolepky a
odznaky z nabídky. Číslo účtu: 1769955003/5500 IBAN:
CZ8355000000001769955003. Kdo chce, může přímo na stránkách
Institutu pro platbu použít QR kód. Doporučuji poslat platbu a druhý
den si zadat adresu pro zaslání. Stačí přímo na Vidlákových kydech
kliknout v záhlaví na „objednat knihu.“

 
 

https://www.institutceskehovenkova.cz/#podporte-nas

